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Jaarverslag 2009 van Stichting Wijkraad buitengebied Breda Zuid‐West 

 
Het jaar 2009 begint met de jaarvergadering op maandag 12 januari 2009. 
 
Het  jaarverslag 2008 wordt doorgenomen, er  zijn geen vragen betreffende dit  jaarverslag. 
Aftreden deze avond van de wijkraadsleden Els Bakker namens Effen en Theo Tholhuijsen 
namens het  Liesbos. Volgens het aftreedrooster  zijn Elma Dirven,  Jan  Jongerius,  John  van 
Kuik en Paul Bindels alle herbenoembaar.  Iedereen heeft  te kennen gegeven de komende 
periode weer beschikbaar te zijn. Aangezien er geen nieuwe kandidaten zich hebben gemeld 
en er geen bezwaar is, zullen alle herkiesbare wijkraadsleden aanblijven. 
 
Onze  oproep  gericht  richting  de mensen met  agrarische  achtergrond,  omdat  zij  voor  een 
groot deel ons buitengebied bewerken en het beeld geven van wat het momenteel is, heeft 
vruchten  afgeworpen.  Er  zijn  twee  nieuwe  wijkraadsleden:  Dhr.  Leo  van  Rijckevorsel, 
varkenshouder,  hij  zal  de  ondernemers  vertegenwoordigen  en  Dhr.  Piet  Hendrickx, 
voorzitter  van  buurtschap  de  Liesbundel,  zal  buurtschap  Lies  vertegenwoordigen.  Helaas 
hebben  we  voor  de  Dr. Batenburglaan  &  Dr. Schaepmanlaan  nog  steeds  geen 
vertegenwoordiger.  
 
Paul  Bindels  doet  een  oproep  aan  iedereen  om  in  een  werkgroep,  waarin  ook  hun 
kennisgebied of  interesse  ligt, mee  te helpen of  te denken.  Inmiddels  is de Dhr. T. Volaers 
toegetreden tot de werkgroep Bereikbaar wonen in een leefbaar Effen. 
 
Robert de Bok, onze wijkagent,  is op de  jaarvergadering ook aanwezig om te vertellen hoe 
het  met  het  buitengebied  gesteld  is.  Het  gaat  voornamelijk  over  de  verkeersveiligheid. 
Leursebaan, veel ongevallen, ook na aanpassingen zijn er nog steeds veel ongevallen, zelfs 
met dodelijke slachtoffers. Er zijn nog steeds onderhandelingen en correspondentie tussen 
de bewoners, gemeente en politie. Met de Rijsbergseweg  is de  tv en krant gehaald. Maar 
sinds de bekeurings golf, wordt er wel zachter gereden. Aanwezigen krijgen de gelegenheid 
om hun vragen te stellen en opmerkingen kenbaar te maken aan Robert de Bok en aan de 
aanwezige gebiedsbeheerder Peter Bosman. Het zijn hoofdzakelijk kruispunten waarvan de 
mensen  vinden  dat  er  iets  moet  veranderen,  Groenstraat‐Leursebaan,  Rithsestraat–Den 
Dogdreef.  Ook  is  er  de  vraag  waarom  kruising  Princenhage–Oude  Liesboslaan  (koude 
kruising genoemd) afgesloten  is. Deze kruising  is  tijdelijk afgesloten. Grote ergernis  is ook 
het illegaal storten van tuin‐ en overig afval. 
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Jos van Heijningen van Stichting Zet geeft deze avond een korte toelichting, hij ondersteunt 
ons bij het aanvullend onderzoek woonwensen en  leefbaarheid. Uit de enquête van 2006 
zijn van elke 3 uitgegeven enquêtes 2 ingevuld terug gekomen. Met de resultaten uit het 1ste 
onderzoek, gaan we actie ondernemen, zoals bv. verkeer, veiligheid en afval. Wat het wonen 
betreft,  blijkt  dan  men  graag  in  de  omgeving  wil  blijven  wonen,  maar  er  onvoldoende 
betaalbare huisvesting  is voor  jongeren en ouderen. Of  in het geval van de ouderen geen 
specifieke  huisvesting,  zoals  gelijkvloers.  Het  blijkt  dus  dat  men  meer  woningen  wil  in 
bereikbare  sfeer  –  financieel.  Vandaar  dat  er  nu  en  vragenlijst  is  samengesteld  voor  3 
groepen, ouderen,  jongeren en starters. De vragen zijn voor  inwoners  in het buitengebied 
Breda  Zuid‐West,  de  doelgroep.  De  enquête  gaat  over  huisvesting,  woonwensen  en 
leefbaarheid. De  kosten  van  de  enquêtes  zijn  gesubsidieerd  door  Provincie  en Gemeente 
Breda. Door de enquête weten we dat mensen in ons gebied zich ook zorgen maken over het 
beheer en handhaving, vandaar dat dit thema ook op de jaarvergadering aan de orde komt. 
Hiervoor  is uitgenodigd Dhr. Meijs, adviseur bouw en woningtoezicht, of  zoals hij het  zelf 
zegt,  in  de  volksmond  opzichter  van  de  gemeente.  Hij  geeft  uitleg  over  zijn  werk  en 
beantwoord vragen. Ook Dhr. de Rooij, coördinator beheer en onderhoud van waterschap 
de  Brabantse  Delta  geeft  een  presentatie  van  de  algemene  waterschapstaken.  Beheer, 
toezicht en projecten. Vragen worden uiteraard ook door hem beantwoord. 
 
Verder heeft de wijkraad  in het  jaar 2009 nog verschillende overleggen gehad, waaronder 
een  debat  avond  pre‐kadernota.  Ook  zijn  er  wijkraadsleden  naar  verschillende 
bijeenkomsten geweest van Vereniging kleine kernen. De Vereniging kleine kernen hebben 
ook contact met de Provincie, mogelijk dat we via Vereniging Kleine Kernen meer informatie 
en/of  ideeën krijgen wat betreft de  instandhouding  leefbaarheid  in ons buitengebied. Er  is 
naar aanleiding van de 2de enquête, een rapport verschenen genaamd: Rapport Onderzoek 
Bereikbaar Wonen  in Leefbaar Effen.  (Dit  is een aanvulling op wijkwaardering, rapport van 
de 1ste enquête, voor de  rapportage zie onze website). Het Rapport Onderzoek Bereikbaar 
Wonen  in  Leefbaar  Effen  is  aan  B&W  van  de  gemeente  Breda  overhandigd  tijdens  een 
persoonlijk  gesprek met de wethouders Van  Yperen  en Oomen.  Er  is  gesproken over het 
bouwen  in  het  buitengebied  en  het  belang  daarvan mbt  de  leefbaarheid.  Dit  blijkt  een 
politiek probleem te zijn, er leek tijdens het gesprek een kleine opening te zijn, in de couture 
van Effen, in het oude bestemmingsplan. In dit zelfde gesprek is het verzoek op tafel gelegd 
onze beide rapporten vast te stellen als een Integraal Dorps Ontwikkelings Plan kortweg een 
IDOP  genaamd.  Deze  erkenning  kan  betekenen  dat  de  provincie  extra  middelen  ter 
beschikking stelt voor het oplossen van onze wensen mbt de  leefbaarheid en   wonen etc. 
Mede na aanleiding van dit gesprek en onderwerp  is een delegatie van de wijkraad op 23 
oktober naar het provinciehuis geweest om ook daar de rapporten aan te bieden en toe te 
lichten. Deze overlegsessies krijgen nog een vervolg. 
 
Mooi  aansluitend  op  ons  rapport  is  de  GWI  conferentie.  Daar  hebben  we  ook  aan 
deelgenomen. GWI, wil zeggen Geschikt Wonen voor  Iedereen. Doordat er met  regelmaat 
gesprekken  zijn met  de  Dorpsraden  Princenhage  en  Prinsenbeek  weten  we  dat men  in 
Prinsenbeek al heel bekend  is met het GWI, zij kunnen  in de toekomst adviezen geven aan 
onze wijkraad. Ook  tijdens deze overleggen met de naaste Dorpsraden wordt er uiteraard 
gesproken over de problemen waar we  tegen aan  lopen,  zodat we dit  samen aan kunnen 
pakken. Denk hierbij aan schouw welke dit  jaar  in april plaatsvond en dan vooral de  (niet) 
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afronding hiervan, ook een voorbeeld geluidsoverlast HSL\A16 en de bestemmingsplannen 
ontwikkelingen. 
 
Voor  wat  betreft  de  verkeerssituaties  in  ons  buitengebied  zijn  er  verschillende 
bijeenkomsten geweest om samen naar een oplossing te zoeken, hoe deze problemen aan 
te pakken. Leursebaan, er waren al verschillende oplossingen bedacht en uitgevoerd, maar 
deze  bleken  niet  afdoende. Men  is  nu  aan  het  onderzoeken  hoe  deze  straat  veiliger  kan 
worden. De Gemeente heeft Veilig Verkeer Nederland  ingeschakeld  voor onderzoeken en 
hulp.  Er  is  ook  het  kruispunt  Rithsestraat  /  Den  Dogdreef,  hiervoor  hebben we  subsidie 
gekregen voor de aanpassing van het kruispunt, dit dank zij de herinrichting van de 60‐km 
zone. Tijdens een gesprek eind november is er beloofd door de gemeente dat men nog een 
schicht op het wegdek maakt zodat het kruispunt nog beter zichtbaar wordt. Van dezelfde 
subsidie is er ook een plateaudrempel aangelegd op de kruising Moerstraat/Overasebaan.  
Hebben we  nog  de  Koude  Kruising,  Liesboslaan/Princenhagelaan. Overleg met  bewoners, 
Gemeente,  Dorpsraad  en  Wijkraad  Buitengebied  Breda  Zuid‐West.  Na  verschillende 
overleggen is besloten de kruising weer open te stellen en de Liesboslaan in Princenhage aan 
te passen aan de 30‐km zone door middel van drempels.  
 
AED  bijeenkomsten  werden  ook  bijgewoond  door  wijkraadsleden,  dit  programma  bleek 
echter niet goed opgezet te zijn en de GGD  is teruggefloten door de gemeente. Dit  ligt nu 
stil. 
 
Bestemmingsplan  “klankbordgroep  zuid”,  ook  hier  zijn  we  aan  tafel  geschoven,  om  ons 
steentje bij te dragen. In november  is er het najaarsoverleg 2009 met wethouders geweest 
hier  hebben we  verschillende  punten  voor  2010  op  de  agenda  gezet.  En  na  jaren  is  de 
rotonde hier vanaf gehaald. Wel blijven er een aantal punten op staan die  indirect met de 
rotonde  te maken  hebben.  Denk  hierbij  aan  de  ondergrondse  glasbakken,  deze  zijn  ons 
toegezegd voor eind 2009/begin 2010. De ondergrondse glasbakken worden  in de 1ste fase 
van 2010 gerealiseerd, er is vertraging ontstaan omdat het ontwerp van de glasbakken moet 
worden aangepast. . Natuurlijk moet ook de jeu de Boules baan nog in goede staat worden 
gebracht. 
 
We hebben ook deelgenomen aan de diverse stadgesprekken. Dit zijn discussieavonden over 
allerlei onderwerpen, waar de gemeente dan verder mee aan de slag gaat. We hebben een 
zienswijze ingediend en ingesproken op het Bestemmingsplan Buitengebied Breda Zuid. 
De wijkraad  is  vertegenwoordigd  in  de werkgroep  buurdbugetten  Breda  Zuid‐West waar 
jaarlijks  de  flexibele  buurdbugetten worden  verdeeld  en  vanaf  2010  ook  de Hart  voor  je 
buurt budgetten aan toegevoegd worden.  
 
Er  is een  inventarisatie gesprek en ook een vervolggesprek geweest voor de oprichting van 
een reizigersnetwerk onder auspiciën van reizigersoverleg Brabant. De planning is om dit in 
2011  rond  te  hebben.  Dit  netwerk  houdt  zich  bezig  met  klachten  en  oprichten  van 
functionele busroutes. Voor ons gebied denken we hierbij aan de Dr. Batenburglaan, deze 
straat heeft geen bushalte, en uit het  rapport wijkwaardering blijkt hier wel vraag naar  te 
zijn.  
 
In  2009  hebben we  ook  schriftelijk  de Gemeente  benaderd met  daarbij  het  verzoek  om 
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handhaving van de  functieverruiming, dit wordt niet gedaan, blijkt uit het aantal klachten 
dat wij krijgen van de bewoners. Tijdens gesprekken wordt dit onderwerp doorlopend onder 
de aandacht gebracht evenals beheer en onderhoud. En dat we echt niet stil hebben gezeten 
kunt u  zien  aan de buurtbordjes, die de wijkraadsleden op 28  april  gezamenlijk  geplaatst 
hebben. 
 
We hebben als wijkraad het afgelopen jaar ons best gedaan om zoveel mogelijk resultaten te 
behalen, helaas lukt dit niet altijd, geduld hebben en vaak ergens achteraan gaan blijkt dan 
de enige oplossing. Ook in 2010 zullen we uiteraard weer ons best doen! 
 
Voor  verdere  informatie  verwijzen wij  u  naar  onze website www.wijkraadbredazw.nl    en 
naar de website van de gemeente www.breda.nl 
 
Tevens willen wij  langs deze weg alle wijkraadsleden  en overige  vrijwilligers die  zich  in 
2009 weer belangeloos ingezet hebben voor ons buitengebied danken voor hun inzet. 
 
 
E. Dirven                                                                                                       P.S. Bindels 
Secretaris                                                                                                      voorzitter 
 
 
 
 
 
 


